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                          Protokół z IX Sesji 
       Rady Miasta Torunia 

       z 16 kwietnia 2015 roku 
 
IX sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 16 kwietnia 2015 roku w sali nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył IX sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 

II. Przyj ęcie protokołu z VIII sesji:  protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. W ostatnich dniach marca otrzymali Państwo drogą elektroniczną dużą ilość materiałów, 
najważniejsze to dokumenty związane z absolutorium dla Prezydenta Miasta Torunia i są to: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2014, 

- informację o stanie mienia Gminy Miasta Toruń, 

- sprawozdania z przebiegu wykonania planów finansowych za rok 2014 nadzorowanych 
przez miasto instytucji kultury oraz zdrowia, 

2. Otrzymali także Państwo sprawozdanie Rady Społecznej ds. Konsultacji Społecznych 
przeprowadzonych przez miasto w minionym roku. Są też dwa raporty z konsultacji ws. 
połączenia fragmentu ul. Świętopełka z Trasą Średnicową Północną oraz ws. organizacji 
ruchu na ul. Słowackiego. 

3. Wpłynęło też sprawozdanie za 2014 r. z realizacji Programu Promocji Dużej Rodziny. 

4. Prezydent Miasta przedłożył zbiorczą informację o zasadach i trybie udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny a także informacje ws. 
zwolnień od podatku od nieruchomości oraz ws. sprzedaży lokali użytkowych na rzecz 
najemców. 

5. Przypominam Państwu o składaniu oświadczeń majątkowych. Składamy dwa 
egzemplarze wraz z PIT - em za 2014r. do dnia 30 kwietnia. 

IV. Informacje Prezydenta Miasta:  

p. Z. Rasielewski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 
 
ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 
 
Okres okołoświąteczny: 
- 30 marca - 1 kwietnia br. cykl spotkań wielkanocnych m.in. w toruńskich placówkach 
pomocy społecznej, 
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- 2 kwietnia br. okolicznościowe spotkanie w Kurii Diecezjalnej, z udziałem władz miasta,  
z okazji Dnia Kapłana, 

- 2 kwietnia br., pod pomnikiem św. Jana Pawła II, uroczyste obchody 10. rocznicy śmierci 
Ojca Świętego Jana Pawła II, 

- 4 kwietnia br., na Rynku Staromiejskim, uroczyste poświęcenie pokarmów. 

8 kwietnia br. w Toruniu odbyły się obchody upamiętniające ofiary katastrofy smoleńskiej w 
5. rocznicę tragicznych wydarzeń, wraz z uroczystym wspomnieniem prezydenta RP śp. 
Lecha Kaczyńskiego.   

10 kwietnia br., z okazji Światowego Dnia Zdrowia (obchodzonego 7 kwietnia),  
w Teatrze Wilama Horzycy, odbyło się okolicznościowe spotkanie władz miasta  
z pracownikami toruńskiej służby zdrowia. Z okazji Światowego Dnia Zdrowia 7 kwietnia br. 
w Urzędzie Miasta Torunia zorganizowano akcję badań profilaktycznych (można było 
zmierzyć poziom ciśnienia, glukozy i cholesterolu oraz skorzystać z porad dietetyka i 
toruńskich amazonek). 14 kwietnia br. zorganizowano Akcję Profilaktyczną na Rynku 
Nowomiejskim. 

11 kwietnia br. w Ratuszu Staromiejskim jubileusz 25-lecia istnienia obchodziła Kujawsko-
Pomorska Izba Lekarska. Z tej okazji uhonorowana została przez Prezydenta Miasta Torunia 
medalem Thorunium. 

11 kwietnia br. w IV Liceum Ogólnokształcącym odbył się jubileusz 20-lecia Toruńskiej Ligi 
Koszykówki, połączony z wręczeniem wyróżnień i nagród 20-lecia oraz rozstrzygnięciem 
plebiscytu na trenera i zawodnika 20-lecia. 

14 kwietnia br. w Dworze Artusa odbyła się konferencja naukowa z okazji 75. rocznicy 
zbrodni katyńskiej. Organizatorem wydarzenia, w którym udział wzięli przedstawiciele władz 
miasta, była Fundacja Generał Elżbiety Zawackiej. 

WYDARZENIA  
 
Wydarzenia sportowe: 

- 28 marca br., na hali sportowo-widowiskowej, zakończenie X Halowych Mistrzostw Europy 
Weteranów Lekkiej Atletyki, z przekazaniem flagi Anconie, 

- 28 marca br., na Motoarenie, zawody Speedway Best Pairs, 
- 26-28 marca br., na lodowisku Tor – Tor, XXIII Mistrzostwach Polski Oldbojów w Hokeju 
na lodzie. 

Wydarzenia kulturalne: 

- 28 marca br. w Teatrze Wilama Horzycy, z okazji Międzynarodowego Dnia Teatru, 
premiera spektaklu „Kansas”, połączona z ceremonią wręczenia statuetek Wilama. 

 
Inne wydarzenia: 

- 30 marca br., w Porcie Lotniczym Bydgoszcz, uroczysta inauguracja nowego połączenia 
lotniczego Lufthansy, na trasie Frankfurt – Bydgoszcz, 
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 - 27 marca – 4 kwietnia br. na Rynku Staromiejskim odbyła się 11. edycja Jarmarku 
Wielkanocnego, 

- finały konkursów: 

* 28 marca br. w Zespole Szkół Przemysłu Spożywczego i VIII LO – finał XV edycji 
Miejskiego Konkursu Historycznego „Dzieje Torunia” 2015”. Tematem przewodnim 
tegorocznej edycji był „Toruń miastem uniwersyteckim”, w nawiązaniu do 70. rocznicy 
powstania UMK, 

*10 kwietnia br. w Młodzieżowym Domu Kultury – miejski finał XX Samorządowego 
Konkursu Nastolatków „8 Wspaniałych”, 

* 10 kwietnia br., na hali sportowo-widowiskowej, miejski finał konkursu dla najmłodszych 
sportowców „Jestem Sprawny, Sprawny Miś 2015”. 

 
KOMUNIKACJA SPOŁECZNA 
 
30 marca br. spotkaniem na osiedlu Staromiejskie (w budynku I LO przy Zaułku Prosowym), 
zakończył się tegoroczny cykl - trwających od 24 lutego br. - osiedlowych spotkań 
Prezydenta Miasta z mieszkańcami. 

 
Budżet partycypacyjny 2016 r. 

31 marca br. zakończył się (trwający od 9 marca br.) etap składania wniosków do budżetu 
partycypacyjnego 2016 r. Mieszkańcy Torunia zgłosili ponad 160 projektów. 
  
Pula budżetu partycypacyjnego na 2016 rok wynosi 6,6 mln zł, z czego: 
 
- 70% tej kwoty (czyli 4,62 mln zł) zasili pulę projektów lokalnych, 
 
- pozostałe 30% (czyli 1,98 mln zł) trafi do puli ogólnomiejskiej. 

Dalsza procedura: 

- w kwietniu i maju br. - weryfikacja złożonych projektów, 
- do 5 czerwca br. - lista projektów, które zostaną poddane pod głosowanie mieszkańców, 
- w II połowie czerwca br. - głosowanie (dokładny termin oraz wyznaczone miejsca do 
głosowania zostaną podane do wiadomości przynajmniej 7 dni przed datą rozpoczęcia 
głosowania), 
- do 25 lipca br. - ogłoszenie wyników głosowania oraz projektów, które będą realizowane  
w 2016 r. 

Inne informacje 

31 marca br. swoją działalność zainaugurowała Rada Programowa ds. Turystyki, która 
ma działać na rzecz podnoszenia atrakcyjności turystycznej Torunia. 
Członkowie rady (21 osób) odebrali akty powołania. W skład tego gremium weszli 
przedstawiciele instytucji i organizacji działających w sferze szeroko pojętej turystyki, m.in. 
toruńskich muzeów, biur turystycznych, hoteli, koordynatorów i stowarzyszeń zajmujących 
się upowszechnianiem turystyki, a także reprezentanci wydziałów UMT.  
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Rada ma czuwać nad realizacją założeń Strategii Rozwoju Turystyki dla Miasta Torunia do 
2020 roku. 

Do 28 kwietnia br. trwa publiczny nabór kandydatów na członków  Rady  
Seniorów Miasta Torunia. Kandydat do pracy w Radzie Seniorów może się zgłosić 
samodzielnie lub za pośrednictwem podmiotu działającego na rzecz osób starszych. 
Kandydaci zgłaszający się samodzielnie, którzy w dniu zgłoszenia nie ukończyli 60. roku 
życia, powinni wykazać poparcie co najmniej dwóch osób, które ukończyły taki wiek. 

Nabór do szkół podstawowych i przedszkoli na rok szkolny 2015/2016 

Szkoły podstawowe: nabór trwał od 9 marca br. do 10 kwietnia br. (w tym roku po raz 
pierwszy nabór był prowadzony w formie elektronicznej). Rodzice mieli prawo ubiegać się o 
przyjęcie dziecka maksymalnie do trzech szkół podstawowych. 
Dalsza procedura: 

- 24 kwietnia br. – ogłoszenie list dzieci zakwalifikowanych i niezakwalifikowanych  
  do szkół podstawowych, 

- 27 - 29 kwietnia br. – potwierdzanie przez rodzica woli przyjęcia dziecka do szkoły, 
- 30 kwietnia br. – ogłoszenie list dzieci  przyjętych i nieprzyjętych. 

 

Przedszkola: 
nabór trwa od 15 kwietnia br. do 8 maja br.  (w tym roku po raz kolejny nabór 
prowadzony jest w formie elektronicznej). Rodzice mogą ubiegać się o przyjęcie dziecka do  
maksymalnie pięciu przedszkoli miejskich lub oddziałów przyszkolnych.  
Dalsza procedura: 

- 1 czerwca br.  – ogłoszenie list dzieci zakwalifikowanych do przedszkoli/szkół, 
- 2 - 8 czerwca br. – potwierdzanie przez rodziców woli przyjęcia dziecka  
  do przedszkola/szkoły, 

- 9 czerwca br.  – ogłoszenie list dzieci  przyjętych oraz wolnych miejsc. 

 
p. Z. Rasielewski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 21 maja 2015 r. 

1. Dziś o godzinie 13.30 w Hotelu Copernicus rozpocznie się dwudniowy Zjazd naukowy 
„Otologia 2015”, organizowany przez Polskie Towarzystwo Otolaryngologów, Chirurgów 
Głowy i Szyi oraz Klinikę Otolaryngologii i Onkologii Laryngologicznej Uniwersytetu 
Medycznego w Poznaniu. 

 
2. Także dziś, o godzinie 17.00 w Muzeum Etnograficznym odbędzie się  uroczysty 

wernisaż: widowisko słowno-muzyczne autorstwa Pani Barbary Wachowicz „Reduta 
Żeromskiego”. Informuję Państwa Radnych, że zdecydowałem się nadać Pani Barbarze 
Wachowicz Medal Honorowy Prezydenta Miasta Torunia „Thorunium”, który podczas tego 
wydarzenia laureatce wręczę. 

 
3. W piątek, 17 kwietnia o godzinie 18.00 w Ratuszu Staromiejskim zainaugurowana 

zostanie 15. edycja Toruńskiego Festiwalu Nauki i Sztuki, organizowanego przez Urząd 
Miasta, Uniwersytet Mikołaja Kopernika oraz Towarzystwo Naukowe. Podczas Festiwalu 
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odbędzie się ponad 150 imprez: pokazów, warsztatów, wykładów, spotkań i wycieczek. 
Wiodące tematy tegorocznego Festiwalu to energia: jądrowa, odnawialna i pochodząca z 
łupków. Festiwal potrwa do wtorku, 21 kwietnia. 

 
4. W sobotę, 18 kwietnia Muzeum Okręgowe zaprasza na I Toruńską Noc Muzealną pod 

hasłem: „Kierunek Azja. Szlakiem wypraw i odkryć.” W godzinach od 18.00 do 22.00 
można bezpłatnie skorzystać z oferty Domu Eskenów, Muzeum Podróżników i Kamienicy 
Pod Gwiazdą. 

 
5. W niedzielę, 19 kwietnia: 
 
- o godzinie 11.30 spod Centrum Handlowo-Rozrywkowego Plaza przy ul. Broniewskiego 

ruszy bieg na 10 km, organizowany przez Urząd Miasta oraz Stowarzyszenie Run To Run. 
Zakończenie biegu i wręczenie nagród zaplanowane jest o godzinie 13.30 również przy 
Centrum Handlowym Plaza. 

 
- o godzinie 11.45 na Rynku Staromiejskim rozpocznie się uroczysty apel harcerski 

inaugurujący X edycję Toruńskiego Rajdu Tuba DEI „Wielkie Emporium Hanzeatyckie”; 
organizatorem Rajdu jest toruńskie środowisko Związku Harcerstwa Rzeczypospolitej, 

  
- o godzinie 17.00 w Auli Uniwersytetu Mikołaja Kopernika Korporacja Taneczna „Baby 

Jagi” organizuje 10. edycję koncertu galowego „Złote Miotły”. 
 
6. W środę, 22 kwietnia o godzinie 20.30 w Auli Uniwersytetu Mikołaja Kopernika 

Komenda Miejska Policji zaplanowała sympozjum związane z bezpieczeństwem w ruchu 
drogowym „Bezpiecznie – chce się żyć”. 

 
7. W czwartek, 23 kwietnia o godzinie 12.00 w kościele pw. Matki Boskiej Zwycięskiej 

odprawiona zostanie msza św. w intencji Pomordowanych i Poległych w latach 1939-1945 
Policjantów przedwojennego województwa pomorskiego. 

 
8. W piątek, 24 kwietnia o godzinie 10.45 w swojej siedzibie przy ul. Krasińskiego 45/47 

Szkoła Podstawowa nr 13 obchodzić będzie jubileusz 80-lecia.  Uroczystość oficjalną 
poprzedzi msza św. odprawiona w tym samym dniu, o godzinie 8.45 w kościele pw. 
Michała Archanioła na Rybakach. 

 
9. Również w piątek, 24 kwietnia o godzinie 19.00 w Teatrze Baj Pomorski nastąpi 

uroczyste otwarcie III Festiwalu Sztuki Faktu, nawiązującego w tym roku do 70. rocznicy 
zakończenia II wojny światowej. Wydarzenia festiwalowe zakończy Gala Wręczenia 
Nagród w niedzielę, 26 kwietnia o godzinie 18.45 również w Teatrze Baj Pomorski. 
Organizatorem Festiwalu jest miasto Toruń oraz Telewizja Polska. 
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10. W przyszły weekend od 24 do 26 kwietnia już po raz szósty rusza akcja „Toruń za pół 
ceny”, zatem będzie można skorzystać z tańszych o połowę ofert hoteli, restauracji, 
kawiarni i innych toruńskich placówek (łącznie 135 parterów akcji). 

 
11. W niedzielę, 26 kwietnia o godzinie 15.00 w kościele ewangelickim św. Szczepana 

odbędzie się uroczystość wprowadzenia w urząd nowego proboszcza Parafii Ewangelicko-
Augsburskiej w Toruniu ks. Michała Walukiewicza. 

 
12. W poniedziałek, 27 kwietnia o godzinie 10.15 nastąpi zasiedlenie budynku 

mieszkalnego przy ul. Armii Ludowej 77 B. W budynku znajdować się będzie 35 lokali 
mieszkalnych i 1 lokal użytkowy. 

Koszt inwestycji przewidziany był na kwotę 4.561.633 zł, w tym wsparcie z Funduszu Dopłat 
Banku Gospodarstwa Krajowego określono na poziomie 30 % wartości inwestycji, tj. do 
kwoty 1.368.489,90 zł. Zgodnie z umową z BGK rozliczenie inwestycji nastąpi do 12 maja 
br.  

 
13. W piątek, 1 maja o godzinie 18.00 w Dworze Artusa koncertem Orkiestry Filharmonii 

Lwowskiej zainaugurowany zostanie Festiwal Muzyki i Sztuki Krajów Bałtyckich 
Probaltica 2015. Festiwal potrwa do soboty 30 maja. 

 
14. Programy uroczystości patriotycznych: 

2 maja - Święta Flagi Państwowej, 
3 maja - 224. rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
  
15. W środę, 6 maja o godzinie 11.00 w Dworze Artusa odbędzie się uroczystość z okazji 

Dnia Strażaka (wspomnienie św. Floriana patrona strażaków przypada w poniedziałek 4 
maja). 

 
16. W dniach od 7 do 9 maja Samorząd Studencki Uniwersytetu Mikołaja Kopernika 

organizuje Juwenalia 2015. 
 
17. W piątek, 8 maja o godzinie 10.00 pod pomnikiem „Ku czci poległych 

i pomordowanych przez hitlerowskiego najeźdźcę w latach 1939 - 1945” przy alei Jana 
Pawła II odbędzie się uroczystość patriotyczna z okazji   70. rocznicy zakończenia II wojny 
światowej. 

 
18. W sobotę, 9 maja o godzinie 12.00 na Rynku Nowomiejskim zainaugurowany zostanie 

sezon turystyczny 2015 w Toruniu. 
 
19. W dniach od 13 do 15 maja w Centrum Sztuki Współczesnej zaplanowano 6. edycję 

Festiwalu Plakatu i Typografii „Plaster”. 
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20. W czwartek, 14 maja o godzinie 11.00 w Centrum Targowym „Park” przy ul.Szosa 
Bydgoska 3 nastąpi ogłoszenie wyników konkursu na opracowanie „Koncepcji 
urbanistyczno-architektonicznej zagospodarowania Bulwaru Filadelfijskiego w Toruniu”. 

W tym samym dniu i miejscu, lecz o godzinie 18.00 zaplanowano rozstrzygnięcie konkursu 
„Obiekt Roku – edycja 2013 – 2014”. 

 
21. W sobotę, 16 maja o godzinie 11.30 na Motoarenie Toruń rozpoczną się zawody 

kolarstwa górskiego - Merida Mazovia MTB Marathon, gromadzące co roku ponad 1000 
zawodników startujących na czterech dystansach. Meta zawodów jest zlokalizowana także 
na Motoarenie. 

 
22. Natomiast w niedzielę, 17 maja odbędą się zawody kolarstwa szosowego Skoda Velo 

Toruń, współorganizowane m. in. przez Gminę Toruń i Akademię Copernicus Michała 
Kwiatkowskiego. Wyścigi zaplanowano na czterech dystansach: 40, 70 i 120 km, start 
będzie miał miejsce odpowiednio o godzinie 10.00, 10.30 i 11.00 na Bulwarze 
Filadelfijskim (na wysokości Bramy Żeglarskiej). Meta zlokalizowana będzie także na 
Bulwarze Filadelfijskim – na wysokości ul. Wola Zamkowa. 

 
23. Także w niedzielę, 17 maja w godzinach od 15.00 do 18.00 Centrum Kultury Zamek 

Krzyżacki organizuje na terenie ruin zamku festyn średniowieczny „Potyczki 
średniowieczne”. 

Informacja Wydziału Promocji: 

Uprzejmie informuję Państwa Radnych, że do 30 kwietnia 2015 r. składać można wnioski o 
Nagrodę Prezydenta Miasta Torunia za rok 2014. To już 20. edycja przyznawanych corocznie 
nagród. Uroczyste wręczenie odbędzie się 23 czerwca 2015 r. o godzinie 17.00 w Dworze 
Artusa, w przeddzień święta miasta. 
 
Nagrodę otrzymują osoby fizyczne, które w sposób szczególny swoją codzienną pracą i 
zaangażowaniem służą Toruniowi i jego mieszkańcom lub promują Toruń w kraju i poza jego 
granicami. 
Wnioski może składać co najmniej 50-osobowa grupa mieszkańców. Wnioski mogą składać 
także Prezydent Miasta Torunia, Radni Rady Miasta Torunia, Wydziały, biura UMT oraz 
jednostki organizacyjne Gminy Miasta Toruń, instytucje, organizacje oraz Podmioty 
Ekonomii Społecznej. Nagroda ma charakter finansowy. 
 
Nagrody przyznawane są w ośmiu kategoriach: przedsiębiorczość i ekonomia społeczna, 
edukacja, ochrona zdrowia, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, sport, promocja 
miasta, troska o Człowieka, ofiarność i odwaga 

Wniosek musi zawierać: nazwę kategorii, w której kandydat jest zgłaszany, dane personalne 
kandydata i uzasadnienie. Wnioski należy składać w Wydziale Promocji Urzędu Miasta 
Torunia. 

V. Przyjęcie porządku obrad. 
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p. M. Czyżniewski – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad druków nr 98 i 99. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Zmiana została dokonana. 

VI. Przedstawienie sprawozdania z działalności za 2014 rok Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska. 
 
p.  Marek Pawlik – kierownik Delegatury Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
w Toruniu przedstawił sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
Pytania: 
 
p. B. Jóźwiak – zapytał, czy w związku z przedstawionym materiałem są jakieś sugestie co 
do np. wykonania nasadzeń, które zapobiegały by zanieczyszczeniom z terenów rolnych lub 
też inne czynności, które wpłynęłyby na pozytywne efekty ochrony przed 
zanieczyszczeniami?  
 
p.  M. Pawlik – odpowiedział, że w programach ochrony powietrza są podane wytyczne 
dotyczące przeciwdziałania zjawiskom zanieczyszczenia. Kwestia ekranowania zielenią 
newralgicznych punktów w mieście jest wskazana.  
WIOŚ może apelować do świadomości ludzi. Słyszy się, że spalane są różnego rodzaju 
odpady. Możliwe jest też, że jeśli zima była łagodniejsza, to ludzie trzymają lepsze paliwo na 
większe mrozy. Wymiana ogrzewania na ekologiczne jest słuszne, ale tempo prac jest za 
małe. Z drugiej strony możliwości dofinansowania też są ograniczone. Przyjęto założenie, że 
Toruń w 2015 r. nie będzie przekraczał normy w zakresie pyłu PM10. W tej chwili 
przewiduje się, że będzie to rok 2030, w Bydgoszczy to jest perspektywa 70 lat.  
 
p. S. Kowalska – zapytała, czy planując nowe inwestycje, budynki, osiedla uwzględniane jest 
też tzw. wietrzenie miasta ?  
 
p.  M. Pawlik – odpowiedział, że stany pogodowe mają duży wpływ na stan powietrza. 
Trudno wyobrazić sobie przewietrzanie miasta w obrębie starówki. Przy projektowaniu 
zabudowy w nowych osiedlach jest to możliwe. 
 
p. L. Szuba – zapytał, co to znaczy, że stan wody w Wiśle jest dobry ? 
 
p.  M. Pawlik – odpowiedział, że stan ekologiczny składa się z 2 czynników; fizykochemia i 
biologia. Na przestrzeni lat kilka razy zmieniano metodyki oceny. Kiedyś były 3 klasy. 
Obecnie bardziej przy ocenie jakości wód kładzie się nacisk na elementy biologiczne. Wisła 
odpowiada II klasie czystości. Jest ona w niezłym stanie w stosunku do tego, co było. 
Wyposażenie przemysłu oraz duże inwestycje w sferze gospodarki komunalnej swoje efekty 
przyniosła. ? 
 
p. M. Olszta – Bloch – zapytała, czy w związku z rozbudowywaną infrastrukturą drogową 
WIOŚ ma też funkcje opiniodawczą, doradczą w tym zakresie ?  
 
p.  M. Pawlik – odpowiedział, że inspekcja ma wyłącznie funkcję kontrolną. Jedynie może 
opiniować planowanie przestrzenne tylko wobec określonej grupy zakładów czyli duże i 
zwiększonego ryzyka w zakresie awarii.  
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p. M. Czyżniewski – podziękował za przedstawienie sprawozdania. 
 
VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych pomiędzy 
ulicą Szosa Bydgoska i ulicą Łukasiewicza w Toruniu – DRUK NR 96. 
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KRSMiGP – zał. nr 1. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 96. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 61/15). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego„Piekarskie Góry” dla obszaru położonego pomiędzy ulicami: 
Kraszewskiego, Matejki, Słowackiego i Sienkiewicza w Toruniu – DRUK NR 95 – I i II 
CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Rozpatrzenie uwag przez Radę  Miasta Torunia ma charakter merytoryczny i poprzedza 
uchwalenie planu. Do projektu planu wpłynęły uwagi - treść każdej z nich przedstawiono 
Radzie Miasta Torunia - według załącznika nr 2 do projektu uchwały.  
 
Opinia:  
 
KRSMiGP – zał. nr 2. 

I czytanie 

Pytania: 

p. M. Olszta - Bloch – zapytała, czy dobudowywane oficyny będą musiały wpisywać się w 
architekturę zastaną ?   
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że w planie widać linie zabudowy z tyłu. Oficyny muszą być 
ograniczone do linii i nie podchodzą pod samą krawędź lasu. W związku z tym, że obszar jest 
wpisany do rejestru zabytków Bydgoskiego Przedmieścia jako wpis obszarowy wszystkie 
inwestycje będą musiały być uzgadniane z konserwatorem.  
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p. M. Cichowicz – zapytał, czy plan ogranicza możliwości inwestycyjne właścicieli 
budynków w zakresie oficyn ? Czy w planie jest mowa tylko o kubaturach i ewentualnym 
wychodzeniu poza obrys budynku ?  
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że jest mowa o ogólnych założeniach w pkt 2, są wpisane 
zasady ochrony i kształtowania ładu m. in. nakaz architektury o wysokim standardzie. 
Dopuszcza się na działce 1 budynek mieszkalny, 2 budynki  garażowe i budynek oficynowy, 
który przylega do istniejącego budynku i nawiązuje wysokością. Przedmiotem ochrony jest 
wygląd architektoniczny budynków, które uznano za wartościowe.  
 
Dyskusji nie było. 

II czytanie 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 95. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 62/15). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ulic Szosa Chełmińska, Żwirki i 
Wigury oraz św. Józefa – DRUK NR 93 – I i II CZYTANIE. 
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Rozpatrzenie uwag przez Radę  Miasta Torunia ma charakter merytoryczny i poprzedza 
uchwalenie planu. Do projektu planu wpłynęły uwagi - treść każdej z nich przedstawiono 
Radzie Miasta Torunia - według załącznika nr 2 do projektu uchwały.  

Opinia:  

KRSMiGK – zał. nr 3. 

I czytanie 

Pytania: 

p. S. Kowalska – zapytała, czy w zapisie o usługach do 2 tys. m2 uwzględnia się Lidla, który 
jest na tym terenie, czy jeśli znajdzie się wolny teren to będzie mógł powstać kolejny market ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że tak. 

p. S. Kowalska – zapytała, dlaczego na omawianym terenie zostały tylko zaplanowane 
ścieżki rowerowe wzdłuż ul. św. Józefa i aktualnie są na części Szosy Chełmińskiej, a nie 
wzięto pod uwagę 2 szkół na ul. Żwirki i Wigury ? Nie ma tam zaplanowanych ścieżek 
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rowerowych, ścieżka mogłaby być na ul. Hurynowicz. Czemu nie wzięto innej alternatywy 
pod uwagę dla dzieci ?  

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że w ustaleniach planu jest minimalny wskaźnik 
zagospodarowania pasów drogowych. Były składane uwagi, żeby wpisywać ścieżki 
rowerowe. W ramach infrastruktury możliwe są do realizacji ścieżki. One nie są wykluczone, 
o ile takie potrzeby będą konsultowane przez MZD. 

p. K. Wojtasik  – zapytał, czego dotyczyły uwagi zaakceptowane (1) i odrzucone (4) ?  

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że były 4 wyłożenia do publicznego wglądu; 3 w całości, 
jedno obejmowało część terenu. W czasie I wyłożenia wpłynęły 4 pisma zawierające 9 uwag, 
w czasie II wyłożenie wpłynęły 3 pisma zawierające 3 uwagi. W czasie 4 wyłożeń wpłynęło 
w sumie 20 uwag. Żadna z uwag nie dotyczyła ul. Długiej. Uwagi były zgłoszone przez 
Stowarzyszenie Rowerowy Toruń i dotyczyły pasów drogowych, ścieżek rowerowych ich 
odległości od zabudowy, szerokości od jezdni, linii kolejowej przy ul. św. Józefa  i ul. 
Kaszubskiej. Uwagi składali mieszkańcy, którzy chcieli, aby na ich gruntach – uwagi 
zgłoszone w czasie III i IV wyłożenia przez osobę mieszkającą w Warszawie – powstała 
zabudowa wielorodzinna. Uwagi zostały odrzucone. Były też uwagi dotyczące zniesienia 
ochrony konserwatorskiej dla willi przy ul. Borowiackiej 10.  

p. S. Kowalska – zapytała o pkt 11. W którym momencie będzie zapadała decyzja, że obiekt 
nadaje się do wyburzenia i postawienia nowego budynku, który będzie kształtem i formą 
przypominał wcześniejszy budynek ?  

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że trudno zaplanować coś, co nie jest własnością miasta. 
Wszystkie budynki są w części południowej i jeśli budynek zniszczy się lub spali, to nowy 
budynek musi być zgodny z decyzją WAiB oraz z uzgodnieniami konserwatora.  

Dyskusji nie było. 

II czytanie 
 
Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. M. Cichowicz – zwrócił uwagę, że każdy plan daje narzędzia do kształtowania ładu 
przestrzennego miasta w sposób zamierzony.  
Przy okazji uchwalania tego planu rozwinęła się dyskusja na temat inwestycji rozbudowy 
szpitala wojewódzkiego. Klub Czasu Mieszkańców starał się zdobyć bardzo dużo informacji 
na temat połączenia planu z planowaną rozbudową.  
Rzeczą budzącą zaniepokojenie jest sprawa ul. Długiej w kontekście przedłużenia jej w stronę 
ul. św. Józefa. Dobrze, że nikt nie wybuduje żadnego domu mieszkalnego w śladzie ul. 
Długiej. Z drugiej strony wątpliwość budziła SP nr 5, która znajduje się między 4 ulicami. To 
jest porażka planistyczna, że dopuszczono do takiej sytuacji. To efekt konieczności 
konsumpcji poprzednich działań osób fizycznych i miasta. Wyraził nadzieje, że ul. Długa 
zostanie zbudowana wtedy, gdy będzie zbudowana ulica średnicowa. Ta ulica będzie miała 
charakter ulicy zbiorczej dla mieszkańców osiedla. Wszystko wskazuje na to, że w 
najbliższych miesiącach będą podjęte działania w kierunku rozbudowy Szosy Chełmińskiej w 
kierunku trasy staromostowej i wówczas skrzyżowanie przy ul. Żwirki i Wigury będzie miało 



 12

zupełnie inny charakter, czyli drogi lokalnej. Dzieci i młodzież podążająca od południa w 
kierunku SP nr 5 nie będzie narażona na kolizję z pojazdami. 
Wyraził nadzieję, że sposób realizacji i kolejność inwestycji będą służyły wykorzystaniu 
planu.  
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 93. Wynik głosowania: 20 – 3 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 63/15). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za 
oczyszczanie ścieków dowożonych do oczyszczalni Toruńskich Wodociągów Sp. z o.o. – 
DRUK NR 92. 
 
p. E. Kossakowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 4. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 92. Wynik głosowania: 19 – 1 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 64/15). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 
Toruniu przy ul. Poznańskiej 12 – DRUK NR 97. 
 
p. W. Krawiec –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 5. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 97. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 65/15). 
 
XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej przy 
ul. Watzenrodego 28-30 i Strobanda 11-13 – DRUK NR 85. 
 
p. W. Krawiec –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 6. 
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Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 85. Wynik głosowania: 21 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 66/15). 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie sprzedaży albo 
oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Toruniu, na 
terenie osiedla mieszkaniowego Rudak „B”, będących własnością GMT – DRUK NR 34. 
 
p. W. Krawiec –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 7. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 34. Wynik głosowania: 22 – 0 – . Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 67/15). 
 
XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2015 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane, przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków, położonych na terenie Gminy Miasta Toruń – DRUK NR 94. 
 
p. M. Romaniszyn – przedstawiła projekt uchwały z prezentacją. 
 
Opinia:  

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 8. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy po przyjęciu uchwały dotacje będą przyznane w wartości 
wnioskowanej, czy one będą proporcjonalne do ustalonego kosztorysu ? 
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że będą w kwotach, jakie są zapisane w załączniku do 
uchwały. One będą stanowiły procent do wartości. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy wymiana okien w dawnej szkole muzycznej na kwotę 500 
tys. zł jest wynikiem szacunków, czy zawartej umowy z wykonawcą ?  
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że to jest kosztorys inwestorski. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy w takim razie może być wykonawca za kwotę 110 tys. zł, a 
miasto da 130 tys. zł ? 
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p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że nie, bo wtedy kosztorys powykonawczy jest 
wymagany przy rozliczeniu wniosku, a procent dotacji w momencie przyznawania jest 
odniesiony do kosztów powykonawczych.   
W przypadku niższego kosztu dotacji dotacja jest niższa, bo jest liczona procentem 
przyznania. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, jak miasto zabezpiecza się przed korektami w dół cen wykonania 
usługi? 
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że jakość prac jest sprawdzana poprzez kontrole komisji 
sposobu wykonania inwestycji z udziałem dotacji. Warunkiem rozpoczęcia rozliczania dotacji 
jest przyjęcie ich poprzez protokół. Wykorzystuje się własne siły konserwatora.  
 
p. M. Jakubaszek – zapytał, czy było więcej podmiotów składających wnioski o dotacje ? 
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że były 34 wnioski, z czego 33 kompletne, którym 
można przyznać dotacje, 1 wniosek był niekompletny. 
 
p. M. Jakubaszek – zapytał o łączną sumę dotacji, jaka została przyznana od 2004 r. ? Czy 
kwoty 1.1 mln zł jest wyższa od poprzednich czy niższa ?  
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że na przestrzeni 11 lat były różne kwoty w zależności 
od roku 800 tys. zł do 2 mln zł. W ostatnich latach były projekty z udziałem dofinansowania 
europejskiego, gdzie byli beneficjenci dotacji miejskich. Chodzi o kwoty z lat 2007-14, gdzie 
był realizowany projekt Toruńska Starówka.  
 
p. S. Kowalska – zapytała, czy są obiekty na starym mieście i Bydgoskim Przedmieściu, 
gdzie osoby nie mają wkładu własnego, a wymagane są remonty ?  
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że nie dysponuje statystyką, ale są takie obiekty. 
Udziały własne w zależności od skali remontu są różne. Są obiekty, z którymi jest problem 
np. przy ul. Mostowej 6, gdzie spadkobiercą jest właściciel, który nie ma pieniędzy na wkład 
własny. Była sytuacja na ul. Mickiewicza 20, gdzie willa miejska nie mogła doczekać się 
remontu, bo właściciele nie mogli się porozumieć, bo nie mieli pieniędzy na wkład własny. 
Na szczęście willa trafiła do jednego właściciela i jest nadzieja na przywrócenie jej do 
świetności. 
 
p. W. Klabun – zapytał, czy w ramach remontów elewacji kamienic przy głównych ciągach 
komunikacyjnych miasto ma możliwość zastrzegania kształtu reklam po renowacji ?  
 
p. M. Romaniszyn – odpowiedziała, że w ramach dotacji nie za bardzo. Jest konieczność 
uzgadniania reklam i urządzeń technicznych dla budynków wpisanych do rejestru zabytków i 
dla wpisów obszarowych. Problem polega na braku narzędzi do egzekwowania tego. Jest 
jednak nadzieja na to, bo 20 marca Sejm przyjął ustawę krajobrazową, w której znajdują się 
zapisy umożliwiające samorządom dokonywanie regulacji ładu przestrzennego, także reklam 
i elementów małej architektury.  
 
Dyskusja: 
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p. M. Jakubaszek – podziękował za prezentację, bo ona pozwala zobaczyć, na co będą 
przeznaczane środki z dotacji. Sam załącznik niewiele mówi, np. lokalizacja kamienicy na ul. 
Szerokiej 33. Dobrze byłoby, aby w przypadku sprzedaży nieruchomości lub sprzedaży lokali 
podobne prezentacje były na sesjach. 
 
p. M. Romaniszyn – wskazała na prezentacji średniowieczne skrzydło ołtarzowe z Katedry 
po odnowieniu. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 94. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 68/15). 
 
p. M. Czyżniewski – ogłosił pół godziny przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 20 marca 
2015r. na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 w Toruniu – DRUK NR 98. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 98. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 69/15). 
 
XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok – DRUK NR 99. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 99. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 70/15). 
 
XVII. Przedstawienie informacji na temat stanu realizacji oraz planu dalszych działań w 
ramach „Programu wspierania przedsiębiorczości w Toruniu na lata 2014 – 2020”. 
 
p. A. Zakrzewski – przedstawił informacje dotyczące „Programu wspierania 
przedsiębiorczości w Toruniu na lata 2014 – 2020”. 
 
Pytania: 
 
p. S. Kowalska – zapytał, w jaki sposób biuro trafia do przedsiębiorców ze swoją ofertą poza 
tymi, z którymi jest już współpraca ?  
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p. A. Zakrzewski – odpowiedział, że oprócz konferencji i strony www prowadzony jest 
emailing z ofertą. Dodatkowo pocztą tradycyjną są wysyłane listy z katalogami do firm i 
deweloperów. Planowane jest spotkanie z IPH w Warszawie i poprzez izbę bezpośrednie 
spotkania z przedsiębiorcami chcącymi inwestować.  
 
p. L. Szuba – zapytał, jak dyrektor ocenia skuteczność punktu informacyjnego ?  
 
p. A. Zakrzewski – odpowiedział, że jest dobrze. Informacje są przekazywane w sposób 
fachowy. O opinie trzeba byłoby spytać samych przedsiębiorców. Są podpisane porozumienia 
z instytucjami takimi jak Toruński Fundusz Poręczeń Kredytowych. Problemem jest 
niewiedza osób, które mogłyby z tego skorzystać. Patrząc na 2 tys. działalności założonych w 
ciągu roku przy 200 dniach roboczych to daje ok. 10 działalności dziennie czyli sporo.  
 
p. S. Kowalska – zapytała o konferencje Tedex, o współpracy szkół zawodowych z 
biznesem. Zaproponowała oddzielne spotkanie z dyrektorem BOIiP. 
 
p. A. Zakrzewski – zaprosił do biura na rozmowę, ale też można w ramach komisji 
przeprowadzić prezentację. Na najbliższej komisji gospodarki będzie prezentacja dotycząca 
przedsiębiorczości.  
 
p. P. Gulewski – uzupełnił, że będzie specjalne posiedzenie komisji rozwoju poświęcone 
tylko poszerzonemu raportowi. Zaprosił również na wyjazdowe posiedzenie komisji. Będzie 
też posiedzenie dotyczące prowadzenia działalności gospodarczej w Exea Center na ul. 
Włocławskiej. 
 
p. Adam Horbulewicz – dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawił informacje 
dotyczące „Miejskiego Programu Promocji Zatrudnienia i Aktywizacji Lokalnego Rynku 
Pracy do 2020 r.” 
 
Pytań nie było. 
 
p. M. Czyżniewski – zaproponował zmianę porządku obrad i wprowadzenie druków nr 104 i 
105. 
 
GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 20 – 3 – 0. Zmiana została przyj ęta. 
 
p. M. Jakubaszek – poprosił o przerwę dla klubu radnych PiS. 
 
p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania panu Krzysztofowi 
Kołowskiemu Medalu Honorowego Miasta Torunia – DRUK NR 104. 
 
p. B. Jóźwiak – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
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GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 104. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 71/15). 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania panu Pawłowi Liberadzkiemu 
Medalu Honorowego Miasta Torunia – DRUK NR 105. 
 
p. J. Beszczyński – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 105. Wynik głosowania: 17 – 1 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 72/15). 
 
XX. Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta Torunia. 

1. Interpelacje:  

p. M. Czyżniewski – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

radny B. Jóźwiak – zwrócił się z pytaniem dotyczącym możliwości zaproszenia do Torunia 
rodziny Polaków ewakuowanych z Ukrainy.  

1. Czy istnieje możliwość zaproponowania zamieszkania w naszym mieście rodzinie lub 
grupie ewakuowanych mieszkańców wschodniej Ukrainy ? Czy działania takie możemy 
realizować w oparciu o listę zawodów deficytowych, zapraszając potrzebnych i 
brakujących toruńskim firmom i instytucjom specjalistów ? 

zwrócił się z pytaniem dotyczącym możliwości przeniesienia rurociągu biegnącego po moście 
kolejowym w sposób ułatwiający ewentualną przyszłą komunikację pieszo-rowerową.  

2. Czy możliwe jest odrestaurowanie wież znajdujących się przy wjazdach na most oraz 
zainstalowanie kamer monitoringu wizyjnego, które zapewniłyby monitoring ciągów 
pieszych znajdujących się na moście ? 

3. Czy istnieje możliwość wyposażenia pojazdów komunikacji miejskiej we wtyczki usb 
umożliwiające ładowanie elektrycznych urządzeń mobilnych. Rozwiązanie takie zwiększy 
komfort wielu użytkowników toruńskich autobusów i tramwajów. 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny S. Kruszkowski – zapytał, ile jest klas sportowych, w jakich szkołach i w jakich 
dyscyplinach ? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny M. Cichowicz – 
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1. Jakie dochody otrzymała GMT za reklamy turnieju żużlowego organizowanego 
28.03.2015 r. ? Reklamy tej imprezy były zlokalizowane między innymi w pasach 
drogowych toruńskich ulic. 

2. Jakie kontrole zrealizował w latach 2010-2014 Wydział Organizacji i Kontroli UMT? 

3. Czy prezydent zamierza skontrolować postępowanie przeprowadzone przez TIS sp. z o.o. 
w sprawie dzierżawy strefy fitness i siłowni ? dlaczego prezydent podjął decyzję o 
doposażeniu siłowni w hali sportowej pomimo, że pojawiali się oferenci, którzy chcieli 
wynająć siłownię bez wyposażenia ? Poprosił o udostępnienie materiałów związanych z 
działaniem prezydenta w tej sprawie. 

4. Jakie prace wykonano na ul. Jodłowej w 2015 r. ? Jakie były przesłanki do wykonywania 
prac remontowych ulicy, która posiada chodniki i jezdnię asfaltową? Kto wnioskował o 
wykonanie tych prac ? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny M. Jakubaszek –  

1. Czy Miejski Zarząd Dróg w Toruniu dysponuje opracowaniem lub dokumentacją, 
dotyczącą wprowadzenia na ul. Szosa Lubicka tzw. „zielonej fali” umożliwiającej 
sprawny przepływ potoku pojazdów bez konieczności zatrzymywania się i spowolniania 
ruchu przez sygnalizację świetlną? 

2. Jaki jest szacunkowy koszt wprowadzenia tzw. „zielonej fali” na ul. Szosa Lubicka 
obejmującej 6 sygnalizacji świetlnych na odcinku od ul. Olimpijskiej do mostu 
drogowego gen. Elżbiety Zawackiej? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny P. Gulewski –  

Czy gmina jako organ prowadzący szkołę może udzielić wsparcia finansowego na zakup 
książek do biblioteki szkolnej w wysokości 20% od kwoty 1250 zł (to kwota gwarantowana 
od Ministerstwa Edukacji Narodowej)? Za te fundusze zostałyby zakupione książki do 
czytania dla uczniów w ramach Programu Narodowego Rozwoju Czytelnictwa na lata 2016-
2020 w ramach wspólnego projektu MEN i Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego. Do 30 kwietnia dyrektorzy szkół powinni zgłosić (wg projektu rozporządzenia) 
do swoich organów prowadzących wnioski o udzielenie wsparcia finansowego na zakup 
książek. 
Czy gmina prowadzi wykaz placówek szkolnych, które chciałyby uczestniczyć w ww. 
programie ?     

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radna S. Kowalska – 

1. Czy urzędnicy miejscy, którzy uczestniczą popołudniami w konsultacjach społecznych, 
mają płacone nadgodziny ? Czy udział w konsultacjach społecznych jest wliczany do ich 
czasu pracy ?  
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2. Czy w związku z zarzutami postawionymi przez prokuraturę toruńską panu 
Rozwadowskiemu (prezesowi MPO sp. z o.o.) prezydent jako organ założycielski planuje 
podjąć jakieś decyzje w tej sprawie ? 

3. Czy wyposażenie i wielkość psich wybiegów w ramach budżetu partycypacyjnego, jeśli 
projekt nie zawierał takich informacji, każdorazowo były konsultowane z autorem 
projektu ? 

4. Czy urząd miasta posiada dane procentowe, ile osób przemieszcza się codziennie 
samochodem, komunikacją publiczną oraz rowerem ? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

3. Wnioski:  

a) radny M. Cichowicz –  2 wnioski, 

b) radny Ł. Walkusz – 2 wnioski, 

c) radny P. Gulewski –1 wniosek, 

d) radna M. Olszta - Bloch – 4 wnioski, 

e) radna S. Kowalska – 2 wnioski, 

f) radny A. Myrcha – 1 wniosek, 

g) radny W. Klabun – 1 wniosek. 

XXI. Informacje:  

Przewodniczącego, Prezydenta, inne: nie było. 

XXII. Zako ńczenie sesji. 

p. M. Czyżniewski – zakończył IX sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził            Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek                               Rady Miasta Torunia 

 /-/ Marcin Czyżniewski 
         


